
 
 

 
 

 

    

„Strategické plánování a řízení v obcích – 
metody, zkušenosti, spolupráce“ 
V budově Českého svazu vědeckotechnických společností na Novotného 
lávce v Praze se 12. května 2011 uskutečnil odborný seminář zaměřený na 
problematiku strategického plánování a řízení v obcích. Účastníci 
semináře, kterých dorazilo téměř 90, byli seznámeni s aktuálními 
metodami, souvisejícími podklady i se zkušenostmi obcí se strategickým 
plánováním a řízením. Akce se uskutečnila v rámci projektu „Strategické 
řízení v obcích“, podpořeného Evropským sociálním fondem prostřednictvím 
OP LZZ a státním rozpočtem. 

Seminář zahájil odborný konzultant MILAN PŮČEK, který ve své prezentaci zdůraznil význam strategického 
plánování a řízení v obcích a regionech. Vyzdvihl význam sledování, zda bylo dosaženo cílů jednotlivých strategií. 
Upozornil, že každý takovýto indikátor by měl být specifický, měřitelný, dosažitelný, realistický a zároveň časově 
ohraničený. Hovořil rovněž o vazbě strategií na rozpočet, zmínil význam provázanosti jednotlivých souvisejících 
strategických a koncepčních materiálů, tak aby se jejich cíle navzájem nevylučovaly. Specifika strategického 
plánování a řízení ve Zdravých městech a regionech představil ředitel NSZM PETR ŠVEC, který se rovněž 
v odpolední části zastavil u nástrojů, které NSZM nabízí obcím pro sledování i přípravu strategických plánů. Se 
zahraničními zkušenostmi ve sledovaném tématu seznámil přítomné odborný konzultant JAN PŘIKRYL. 

Během semináře byly prezentovány zkušenosti s přípravou strategických 
dokumentů v konkrétních městech. Tvorbu strategických dokumentů 
Zdravého města Uherské Hradiště doplnil Milan Půček (za spol. MEPCO) 
společně s koordinátorkou Zdravého města Uherské Hradiště MIROSLAVOU 

HRABALÍKOVOU. Zkušenosti ze Zdravé městské části Praha-Libuš 
a Písnice představili IVA HÁJKOVÁ společně s konzultantem JOSEFEM 

MIŠKOVSKÝM (SPF Group). Obě prezentace vyzdvihly význam aktivního 
zapojování veřejnosti do celé přípravy daného plánu, byly také zmíněny 
možné problémy s přijetím tohoto typu dokumentu v případě, že se po 
volbách výrazně obmění vedení obce i regionu.   

Účastníci semináře byli dále seznámeni se souvisejícími podklady 
k přípravě strategií. MARTIN SMUTNÝ ze společnosti Integra Consulting 
Services s.r.o. se ve své prezentaci věnoval problematice posuzování vlivu 
strategií na životní prostředí (SEA). Zkušenosti s přípravou územně 
analytických podkladů a vazby na strategie představili JIŘÍ KRIST a HANA 

TRÁVNÍČKOVÁ ze společnosti Ekotoxa. 

Zdravá města a regiony mohou pro strategické plánování a řízení využívat 
DataPlán NSZM. Výhody tohoto internetového nástroje představil ředitel 
NSZM Petr Švec. Zároveň doplnil informace a zkušenosti s řízením 
rozpočtu vůči strategii v Chrudimi, jehož zástupci se semináře nakonec 
nemohli zúčastnit. Práci se strategickým plánem, jeho řízení nejen za 
využití akčních plánů a další témata jako vazby na rozpočet a 

vyhodnocování indikátorů představil starosta Zdravého města Kopřivnice JOSEF JALŮVKA. RADOMÍR ZIMEK, 
tajemník Zdravého města Vsetín pak navázal se zkušenostmi s metodou dynamický Balanced Scorecard, za kterou 
získalo Město Vsetín letos v únoru Cenu ministra vnitra za inovaci ve veřejné správě. Ukázal, jak lze díky 
jednoduchému softwaru modelovat např. počty narozených dětí, vliv na místa ve školkách či školách a výdaje na 
financování této oblasti, ale i mnohé další.  

Seminář se setkal s velkým zájmem účastníků, byla přednesena řada témat k diskusi do které se 
účastníci aktivně zapojili. Fotodokumentace a přednesené prezentace z uskutečněného semináře 
jsou k dispozici na webových stránkách www.zdravamesta.cz/strateg_sekce. 
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